

## XIV CONGRESO SIEF2019

### “TRACK CHANGES: REFLECTING ON A TRANSFORMING WORLD”

Entre os días 14-17 de abril do 2019 celebrouse na Universidade de Santiago de Compostela e da man da Área de Antropoloxía Social (Departamento de Filosofía e Antropoloxía) o XIV Congreso SIEF, un dos maiores congresos internacionais de antropoloxía e estudos culturais. O congreso tiña por tema “Track Changes: Reflecting on a Transforming World”, e foi un convite a explorar os significados das transformacións e cambios que teñen lugar a diferentes escalas, velocidades e intensidades, dende as transformacións cotiás que pasan desapercibidas ata as grandes crises, dende o progreso e a innovación ata a catástrofe.

O congreso convocou a mais de mil persoas procedentes de ata 50 países diferentes e organizadas en torno a 90 paneis dos temas máis diversos da antropoloxía e disciplinas afíns onde se presentaron unhas 850 propostas, houbo sesión paralela de audiovisuais e pósters. Contamos cos relatores dalgunhas das persoas máis destacadas do panorama académico que puxeron o foco nos principais debates contemporáneos (Susana Narotzky, Barbara Kirshenblatt-Gimblett, Regina Bendix, Dorothy Noyes, Coppélie Cocq, Sharon Roseman e Tim Ingold). Ao redor do congreso tamén organizouse un programa cultural cunha gran presenza da música e o baile galego, visitas á catedral e museos da cidade, a organización da exposición “Inmaterial. Patrimonio e memoria colectiva” do Instituto do Patrimonio Cultural de España (Ministerio de Cultura e Deporte) así como tamén tivemos unha grande repercusión nos medios de comunicación.

A organización deste congreso xurdiu ante a necesidade de darlle un novo pulo á antropoloxía galega ante o escenario actual de vulnerabilidade e fragilidade da nosa disciplina. Transcendendo as múltiples limitacións coas que nos atopamos, no comité local unimos forzas con todas as institucións que traballan pola antropoloxía galega: Instituto de Ciencias do Patrimonio do CSIC, as tres universidades galegas (USC, UdC, UVigo), a UNED (a única que oferta o grao de antropoloxía en Galicia) e os nosos colegas portugueses da UTAD. Tamén contamos co apoio da Asociación

Galega de Antropoloxía (Agantro), ASAE, APA, Museo do Pobo Galego, Museo das Peregrinacións. Un papel moi destacado ocuparon as 40 persoas voluntarias coas que contamos neste congreso, moitas delas alumnas e alumnos desta facultade que coa súa colaboración, ilusión e entrega fixérono posible.

Tiñamos claro que mostrar a calidade académica, a potencialidade das investigacións ao redor da diversidade cultural e traballar pola profesionalización da antropoloxía galega eran os nosos obxectivos a longo prazo. Pero tamén tiñamos claros os valores fundamentais que queríamos no noso congreso, polo que fixemos do feminismo e a igualdade, a sustentabilidade e solidariedade así como a interculturalidade, a diversidade de xénero e sexo-afectiva, a diversidade funcional e a interxeneracionalidade os nosos principios organizativos. Entre outras accións o congreso contou cun sistema de bolsas para persoas con escasos recursos que chegaron ao 10% das persoas asistentes (grazas á Wenner Gren Foundation); conseguimos que o 90% dos relatorios foran impartidos por mulleres; os cafés e a comida servida foi local, ecolóxica, axeitada aos distintos requirimentos alimentarios e foi un congreso con 0% plásticos; contamos co grupo de música Deteriorados da USC; as instalacións foron accesibles para persoas con mobilidade reducida; creamos unha sala de lactación e descanso; ofrecemos produtos de hixiene feminina gratuitamente; e foi a primeira vez que se desenvolveu para un congreso en España un protocolo e todo un sistema de prevención do acoso e as discriminacións cun “punto morado”. Traballamos sempre coa mirada posta na proxección de Galicia e o labor que facemos as antropólogas e antropólogos galegos pola nosa terra e a nosa cultura, desenvolvendo tamén unha sesión específica dedicada á antropoloxía galega.

Xunto coa calidade científica e a relevancia dos temas sobre os que se reflexionou durante o congreso foron tamén os pequenos detalles que procuramos coidar ao máximo os que marcaron unha diferenza que souberon apreciar as persoas asistentes, que así nolo transmitiron. Este era un congreso que asumimos como un gran reto dende o persoal e político polo que, dende o comité local en xeral e dende a área de Antropoloxía da USC en particular, sentimos este congreso como o punto de inflexión a partir do cal imos seguir adiante coa forza do noso traballo.

Graciñas a todas as persoas que o fixeron posible.

Guadalupe Jiménez Esquinas

## XX SEMANA DE ÉTICA Y FILOSOFÍA POLÍTICA: NUEVOS SUJETOS ÉTICOS Y POLÍTICOS

Universitat de les Illes Balears - UIB  
Palma, 12 a 15 de mayo de 2020

La Semana de Ética y Filosofía Política, celebrada bienalmente desde 1976 gracias al impulso inicial de Javier Muguerza, se desplaza por primera vez a las Illes Balears, tras la celebración de la edición anterior en la sede de Ferrol de la Universidade da Coruña. El marco temático de este congreso internacional, **Nuevos sujetos éticos y políticos**, se propone como un horizonte abierto de discusión sobre los desafíos contemporáneos para la teoría y la praxis ético-política.

Alrededor de las siguientes líneas temáticas el Comité Organizador conformará las mesas:

- Ética y política: legitimidad, poder y democracia
- El giro práctico en la ética
- El papel del feminismo en la redefinición de los sujetos ético-políticos
- Alteridad, identidad y diferencia
- Sujetos y naturaleza: el otro no humano en el Antropoceno
- El sujeto en la historia de las ideas morales y políticas

Pueden remitirse propuestas para la organización de simposios, talleres, presentaciones de libros, proyecciones documentales u otras actividades paralelas a las mesas temáticas a través del formulario de recepción de propuestas de actividades hasta la fecha límite del 10 de noviembre de 2019. La selección de las propuestas recibidas se realizará atendiendo a la amplitud de intereses, así como a la coherencia de cada actividad. Una vez realizada esa selección, se enviará una circular, invitando al envío de comunicaciones. El plazo para la recepción de propuestas de comunicaciones se extenderá hasta el 31 de enero de 2020. Una misma persona sólo podrá hacer una aportación.

Para cualquier consulta, pueden dirigirse al Comité Organizador a través de la dirección de correo: [xxsemanaefp2020@uib.es](mailto:xxsemanaefp2020@uib.es)

## IV CONGRESO INTERNACIONAL DE FILOSOFÍA GRIEGA

Organizado por la Sociedad Ibérica de Filosofía Griega  
(Madrid, 27, 28 y 29 de abril de 2020)

La Sociedad Ibérica de Filosofía Griega celebra, los días 27, 28 y 29 de abril de 2020, en la Facultad de Filosofía (edificio A) de la Universidad Complutense de Madrid, el IV Congreso Internacional de Filosofía Griega. Con motivo de este evento se invita a enviar propuestas a todos aquellos que estén interesados en participar en dicho congreso y que trabajen en algún área relacionada con la filosofía griega.

Serán bienvenidas todas las propuestas sobre filosofía antigua, especialmente las que versen sobre una de las siguientes áreas temáticas: 1) pensamiento presocrático; 2) Sócrates y los sofistas; 3) Escuelas socráticas; 4) Platón; 5) Aristóteles; 6) filosofía helenística; 7) neoplatonismo; 8) proyección, influencia y recepción de la filosofía antigua.

Toda la correspondencia relativa al congreso deberá hacerse mediante el uso del siguiente correo electrónico: [sifgcongreso2020@gmail.com](mailto:sifgcongreso2020@gmail.com)

### Inscripciones

Socios de la SIFG: 60 €.

Estudiantes: 70 €.

No socios de la SIFG: 90 €.

La inscripción en el congreso incluye el certificado de asistencia, cuaderno de resúmenes, acceso a los textos completos y los almuerzos de los días del congreso. El boletín de inscripción estará disponible a partir del 15 de enero de 2020.

### Fechas Importantes

Envío de resúmenes de propuestas – antes del 30 de noviembre de 2019.

Comunicación de aceptación – antes del 15 de enero de 2020.

Inscripción – antes del 15 de febrero de 2020.

Envío del texto completo – antes del 29 de febrero de 2020.

Congreso – 27, 28 y 29 de abril de 2020.

## Máster Universitario en Filosofía: Conocimiento y Ciudadanía 2019/2020

---

### OBJETIVOS

- Proporcionar una formación sólida y especializada en pensamiento crítico acerca del conocimiento y comprensión del mundo, la ciudadanía y la globalización.
- Situar dicha formación en el conjunto de los saberes humanísticos, las ciencias naturales, las tecnologías y las ciencias sociales; en el tejido empresarial, institucional y cultural, así como ante la práctica social del mundo contemporáneo.
- Familiarizar al alumnado con las técnicas y requerimientos de la investigación, dado que se trata de un máster que da acceso al doctorado.

### INTERDISCIPLINAR CON DOS ITINERARIOS

- Conocimiento y comprensión del mundo.
- Ciudadanía y globalización.

Puede cursarse a tiempo completo (1 año) o a tiempo parcial (2 años).

### HABILIDADES Y COMPETENCIAS

Este máster responde a la demanda de quienes buscan una formación para orientarse hacia la investigación o para formar parte de equipos de análisis crítico y exploración de soluciones ante los retos actuales relacionados con el conocimiento y la ciudadanía. La Filosofía es un saber constitutivamente abierto a todos los demás: humanidades, política, ciencias, técnicas, arte,... En este sentido la perspectiva interdisciplinar es uno de los aspectos más relevantes de este máster.

La formación filosófica que se obtiene con un máster de estas características aporta cualidades y competencias singulares, relacionadas con el análisis crítico de los problemas, la capacidad para reformularlos, así como encontrar soluciones innovadoras. Igualmente, proporciona una sólida base para el acceso al mercado de trabajo.

El máster capacita al alumnado para trabajar en cualquier campo que necesite abordar y entender los problemas y posibilidades que se desprenden

de las ciencias, las humanidades y las grandes innovaciones tecnológicas, así como los derivados del proceso de globalización y la ineludible reformulación de la noción de ciudadanía.

Algunas de las competencias que proporciona el máster son:

- Poseer y comprender conocimientos que aporten una base u oportunidad de ser originales en el desarrollo y/o aplicación de ideas.
- Conocer y comprender planteamientos filosóficos relacionados con los ámbitos temáticos del máster.
- Desarrollar destrezas que permitan trasladar los conocimientos adquiridos al ámbito de la investigación.
- Adquirir habilidades para la transmisión y enseñanza de contenidos filosóficos relacionados con los ámbitos temáticos del máster.
- Saber aplicar los conocimientos adquiridos en la resolución de nuevos problemas.
- Ser capaz de: analizar y sintetizar, argumentar lógicamente, formular juicios y deliberar conforme a criterios éticos.

## EQUIPO DOCENTE

El profesorado del máster está formado por personal docente e investigador con reconocida experiencia y prestigio, de diferentes disciplinas: Filosofía, Antropología Social, Biología, Ciencias Políticas, Económicas, Física, Historia y Sociología.

**Número de plazas:** 20.

**Duración:** 1 curso académico.

**Orientación:** Investigadora.

**Precio total:** UE: 1.300 € aprox. / No UE: 6.120 € aprox.

**Horario:** Tardes.

**Lugar:** Facultad de Filosofía, Santiago de Compostela.

**Contacto:** [filosofia.uaxcd@usc.es](mailto:filosofia.uaxcd@usc.es)

**Web:** [www.usc.masterenfilosofia.es](http://www.usc.masterenfilosofia.es)